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نگاهی به دیروزنامه های زنجیره ای

دست های پشت پرده در کشور
اجازه تصویب خواسته آمریکا را نمی دهند!

سرویس سیاسی- 
روزنامه آرمان در مطلبی نوشت: »مبارزه با فساد و مبارزه با مفسد دو مسئله جدا از هم هستند و باید از یکدیگر منفک 
شوند. اگر قرار باشد که با فساد مقابله شود باید بنیادین و ریشه ای عمل کرد، یعنی به سرشاخه ها برسیم و به این مسئله 

ورود کنیم که به چه علت فساد شکل گرفته است«.
این روزنامه زنجیره ای در ادامه نوشــت: »چه دســت هایی پشت پرده است که اجازه نمی دهد FATF در کشور به راه 

بیفتد؟ مردم چندان در عمل باور ندارند که می توان فساد نهادینه  شده را از بین برد«.
درست در مقطعی که اقدامات قاطع و تحسین برانگیز قوه قضائیه در مقابله با فساد، بازخورد بسیار مثبتی در افکار عمومی 
داشته، مدعیان اصلاحات به صف شده و ضمن کوچک نمایی این اقدام تحسین برانگیز، مشغول بزک FATF هستند. این 
روزنامه طیف موسوم به اصلاح طلب در حالی از دست های پشت پرده برای عدم تصویب FATF یاد می کند که در همین 
اواخر مقامات آمریکایی به زبان آمده و از لزوم تصویب FATF در ایران سخن گفتند. حالا همنوایی این روزنامه با مقامات 

دولت ترامپ به چه معنی است؟!
لازم به ذکر است که در روزهای گذشته گزارشی منتشر شد که در آن مقامات آمریکایی به صراحت اعلام کردند که 

دستورالعمل FATFدر این کشور اجرایی نمی شود.
بر اساس آمارهای موجود، حدود ۵۰۰ میلیارد تا 1/8 تریلیون دلار )بین دو تا پنج درصد درآمد ناخالص ملی دنیا( حجم 
کل پول های کثیف )پولشویی( در دنیا است که ۴۷ درصد آن مربوط به آمریکاست. از سوی دیگر آمریکایی ها از مناطقی 
مانند پاناما به عنوان بهشت پولشویی برای پوشش درآمدهای حاصل از موادمخدر استفاده می کند. آمریکا به عنوان یکی از 
بانیان اصلی این نهاد مالی خود از بیشترین آمار پولشویی و فسادهایی از این دست برخوردار است، به قول ضرب المثل ما 

ایرانی ها: کَل اگر طبیب بودی؛ سر خود دوا نمودی
با وجود آنکه کارویژه اصلی FATF مبارزه با پولشــویی اســت، اما این نهاد نه تنها با آمریکا کاری ندارد، بلکه آمریکا، 
هدایتگر اصلی سیاستگذاری ها در FATF است و نقشی کلیدی را در این نهاد بازی می کند. این رفتار FATF نشان می دهد 

که این نهاد بین الدولی نهادی سیاسی و غیرکارشناسی است و به دنبال مبارزه واقعی با پولشویی نیست.
آمریکا فراموش کرده!

دو قطبی کردن نه تنها برای جامعه خودمان خطرناک است بلکه دوقطبی کردن جامعه سیاستمداران آمریکایی نیز 
نتیجه ای جز تحلیل نادرســت و خوانش غلط به همراه نخواهد داشــت. بارها به این نکته )با مصادیق و استدلال های قابل 
تأمل(  اشاره کرده ایم اما جماعتی در ایران هستند که اصرار دارند از جامعه سیاستمداران آمریکایی دو طیف کاملًا متضاد 
بسازند: یکی مهربان و منطقی و دیگری خشن و زبان نفهم. با این اوصاف مشخص است که طیف دوم می تواند در قامت 

دشمن ظاهر شود.
روزنامه شــرق روز پنج شنبه در یادداشتی نوشته است: »آمریکا تحریم های متوقف شده در دولت اوباما را دوباره علیه 

ایران وضع کرده است.«
این در حالی است که در دوره اوباما هیچ تحریمی  متوقف نشد بلکه حتی تحریم هایی مانند آیسا، محدودیت ویزا و 
قانون وضعیت اضطراری علیه ایران تمدید و تصویب شد. البته روی کاغذ برخی تحریم ها برداشته شد اما بنا به اذعان مقامات 
دولت تدبیر و امید )کسانی مانند آقایان سیف و صالحی( عایدی ایران از نمایش رفع تحریم ها »تقریبا صفر« بوده است. 

حالا چرا برخی در ایران اصرار دارند حقوق این ملت را زیر پا بگذارند آن هم تنها برای بزک کردن یک طیف در آمریکا؟!
این یادداشت سپس به شکلی حیرت آور مدعی می شود: »به نظر می رسد دولت آمریکا فراموش کرده است]!![ که استفاده 
از تحریم های اقتصادی برای اهداف سیاسی، حقوق بشر و هنجارهای رفتار بین المللی را خدشه دار می کند. در واقع، تحریم های 

مالی و نفتی »اثرات بحران های اقتصادی را تشدید کرده و در نتیجه، اوضاع و شرایط بشردوستانه را وخامت می بخشند«
آیا به راستی )چنان که نویسنده یادداشت این روزنامه طیف موسوم به اصلاح طلب ادعا کرده( »دولت آمریکا فراموش 
کرده است« که تحریم هایش مردمان کوچه و خیابان را هدف قرار داده است؟! اگر روزنامه شرق و نویسنده این یادداشت 
از حصار خودســاخته باورهای غلط ذهنی خود خارج شــوند و اندکی در اخبار و اظهارات مقامات آمریکایی و تحلیل های 
رســانه های آن کشور جســت وجو کنند خواهند دید که آنها به صراحت بر این نکته تأکید داشته اند که هدف آنها از این 
تحریم ها و تنگ تر کردن حلقه آن فشــار هر چه بیشــتر به مردم ایران است. حالا چرا نویسنده یادداشت شرق از عبارات 

»فراموش کردن« استفاده می کند که به نوعی القا کننده کاری غیرعمد است؟!
ذکر این نکته نیز ضروری اســت که تقســیم آمریکا به دموکرات های خوب و جمهوری خواهان بد توسط گروهی در 
داخل ایران در حالی است که کسی مانند »نوام چامسکی« در کتاب »سلطه جویی های یک امپراتوری« به صراحت و با ذکر 
مصادیقی مانند حمله کلینتون به داروسازی الشفای سودان می گوید که دموکرات و جمهوری خواه در هدف تفاوتی با هم 

ندارند؛ بلکه او حتی دموکرات ها را به خاطر اینکه )به قول خودمان( »با پنبه سر می برند« بدتر می داند.
شفافیت؛  ترفند تبلیغاتی یا طرح اجرایی؟

روزنامه ایران دیروز در ویژه نامه هفته دولت، گزارشی را با عنوان »کوتاه کردن دیوارهای بی اعتمادی« منتشر کرد و 
زیر تیتر زد؛ »گام های روحانی برای تحقق وعده شفافیت«

ارگان دولت نوشت: »12۰ماده ای که در 29 آذرماه 139۵ از سوی رئیس جمهوری با عنوان منشور حقوق شهروندی 
امضا و ابلاغ شد یک پیام واحد داشت؛ حق پرسش شهروندان در همه حوزه های دولت و حاکمیت. منشور حقوق شهروندی 
تقنین قوانینی تازه یا بنایی جدید بر سازه های هزار لای قوانین گذشته نبود. بلکه رونمایی تازه ای از عصاره قوانین اساسی و 
مدنی با محوریت حقوقی بود که شهروندان دارند. یکی از حقوق شهروندان که در این منشور بر آن تصریح شده است: »حق 
اقتصاد شفاف و رقابتی« است... اما دولت روحانی در ریل گذاری قانونی شفافیت، فقط به منشور حقوق شهروندی بسنده 
نکرده است. قانون انتشار و دسترسی آزاد به اطلاعات هرچند در سال 1388 تصویب شده بود ولی به دلیل به نتیجه نرسیدن 
آیین نامه اجرایی آن، این قانون عملاًً ابلاغ و اجرا نشده بود. در دولت روحانی آیین نامه اجرایی این قانون تصویب، کمیسیونی 
دائمی  با مأموریت پایش اجرای آن در دستگاه های دولتی و نهادهای عمومی تشکیل و این قانون به همه سازمان ها و نهادهای 
عمومی ابلاغ شد. در اردیبهشت ماه امسال نیز، لایحه »شفافیت« در هیئت دولت تصویب و تقدیم مجلس شد. این لایحه 
36ماده ای با هدف تأمین و تضمین اصل حق دسترسی افراد به اطلاعات، افزایش اعتماد عمومی و سرمایه اجتماعی، شفافیت 
سازمانی، ارتقای پاسخگویی، از بین بردن زمینه های فساد، تقویت نظارت و شفاف کردن تعاملات تقدیم مجلس شده است.«
دولت روحانی پنهان کاری را تا آنجا پیش برده که علی رغم اقدامات ظاهری در راستای شفافیت، عنوان دولت محرمانه ها 
را نیز به خود گرفته است. مذاکرات هسته ای، قراردادهای نفتی، قرارداد با توتال، قرارداد با پژو، قرارداد خرید هواپیما، نرخ 

رشد اقتصادی، عدم راه اندازی سامانه حقوق و مزایای مدیران و... از جمله این محرمانه هاست. 
معرفی فراکسیون امید به عنوان الگو!!

محمد کاظمي نماینده فراکســیون امید مجلس روز گذشته در گفت وگو با روزنامه اعتماد گفت: »من به عنوان یک 
عضو کمیته رفع حصر مي گویم تمام تلاش مان را در این زمینه انجام دادیم از تلاش هاي علني و غیرعلني گرفته تا نطق، 
تذکر، ملاقات، مراجعات و... شــاید اگر دولت هم به اندازه ما کار انجام مي داد تا امروز مي توانســتیم نتیجه خوبي بگیریم. 
بنابراین اگر بخواهیم به نقاط ضعف و قوت فراکسیون بپردازیم واقعاً باید در پیگیري مسئله رفع حصر کوتاهي نکردیم. ما 
در مسائلي مانند موضوعات اقتصادي و... باید وارد عمل مي شدیم و طي یک بیانیه رسمي اعلام نظر مي کردیم تا مردم در 
جریان مواضع ما قرار بگیرند اما این امر صورت نگرفت. لذا این موضوع را  که گاهي مي توانستیم تصمیم هاي بهتري بگیریم 

و موثر تر باشیم را مي پذیرم« 
گفتنی است در شرایطی که اکنون گرانی اقلام اساسی، افزایش اجاره بهای سرسام آور مسکن، حقوق معوقه کارگران، 
تأمین مسکن برای اقشار ضعیف و متوسط،  اشتغال، رکود در واحدهای تولیدی و... دغدغه اصلی خانواده های ایرانی است؛ 
اما اصلاح طلبان با سیاسی بازی و سیاسی کاری، رفع حصر سران فتنه را به عنوان مطالبه جامعه جا زده و این گونه به شعور 

مردم توهین می کنند.
چندی پیش »عبدالله نوری« وزیر کشور دولت اصلاحات گفته بود: »برای مردمی  که نان شب ندارند، دغدغه هایی حتی 
مانند رفع حصر کمتر مطرح است، هیچ کس انتظار ندارد کسی که چند جوان بیکار در خانه دارد، اولویت اولش رفع حصر باشد.«

»عبدالله رمضان زاده« سخنگوی دولت اصلاحات نیز چندی پیش گفته بود: »اگر از هزار خانواده اولویت هایش را بپرسیم، 
قطعاً بین رفع حصر و رفع بیکاری به رفع مشکل بیکاری تأکید می کنند«.

درمکتب امام

خودنمایی نکنید
اســام وضعش غير آن چيزهاى ديگرى است كه مى خواهند قدرت نمايى كنند 

و خودنمايــى كنند و هركس خــودش را نمايش بدهد. ما همه بايد خودمان را فانى 

كنيم، و همه ما دنبال اين باشيم كه آن مكتب مان پيش ببرد، نه دنبال اين باشيم كه 

خودمان پيش ببريم. ما خودى نداريم؛ هرچه هستيم مكتب مان است. وقتى مكتب 

مطرح اســت هم من و شــا و آقا و ديگران و همه ارگان هاى دولتى و همه اينها 

بايد خود را كنار بگذارند، دنبال مكتب باشند؛ خودشان را فانى كنند در مكتب شان، 

هان طورى كه در صدر اسام بوده است.
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در ایام ولایت، توليّ ذوات قدسي ائمه)ع( و تبرّي از دشمنان اینها 
لازم است. ما مادامي پیرو اینها خواهیم بود که به اینها علاقه مند باشیم؛ 
اما این علاقه یک وقت در حدّ محبت است که نیمه راه است؛ یک وقتي 
در حدّ مودّت است که پایان راه است. این مودّت اجر رسالت است که 
ذات أقدس اله در قرآن کریم به رســولش فرمود به مردم ابلاغ بکن: 
»قُلْ لا أسَْئَلُکُمْ عَلیَهِ أجَْراً إلِاَّ المَْوَدَهًْ فيِ القُْرْبی«؛]1[ اجر رسالت که عمل 
به رسالت است در مودّت اهل بیت است. این مودّت باعث مي شود که 
انســان به ولایت اینها معتقد مي شود، اولا؛ً احکام و حِکَم اینها را فرا 
مي گیرد، ثانیاً و آنچه یاد گرفت عمل مي کند، ثالثاً و آنچه عمل کرد با 
بنان یا بیان تدوین و تحقیق مي کند، خامساً و تبلیغ مي کند، سادساً 

و مانند آن. این وظیفه ماست.
عمده آن است که ذات أقدس اله به رسولش دستور داد اجر رسالت، 
هًْ فيِ  مودّت این خاندان اســت: »قُلْ لا أسَْــئَلُکُمْ عَلیَهِ أجَْراً إلِاَّ المَْوَدَّ
القُْرْبی«. دوستي اهل بیت یک امري است که خیلي تبلیغ نمي خواهد، 
خیلي تعیین و تبیین نمي خواهد، ممکن نیســت کسي علي)ع(، امام 
حسین)ع( و سایر ائمه)ع( را بشناسد و به اینها علاقه مند نباشد. این 
علاقه به امیرمؤمنان و سایر ائمه مزد رسالت نیست. در آیه فرمود: »قُلْ 
هًْ فيِ القُْرْبی«؛ این »فيِ القُْرْبيَ« مفعول  لا أسَْئَلُکُمْ عَلیَهِ أجَْراً إلِاَّ المَْوَدَّ
واســطه براي مودّت نیست، چون این ظرف، ظرف لغو نیست، وگرنه 
کیســت که علي را بشناسد و دوست او نباشد. کیست که حسین بن 
علي را بشناسد و به او علاقه مند نباشد؟ شما ببینید این کلیمي ها در 
شب هاي تاسوعا و عاشورا دنبال نذري ابوالفضل هستند. این مقدار از 
مودّت منظور آیه نیست. این »فيِ القُْرْبیَ« مفعول واسطه براي مودّت 
نیســت که این ظرف بشود ظرف لغو. این ظرف، ظرف مستقر است. 

»إلِاّ المَْوَدَهًْ« »المستقِرَهًْ«، »فيِ القُْرْبيَ«.
هر ظرف که او حال و صفت یا خبر است 

 البتـه مـدان لغـو کـه او مستقـر اسـت
 این ظرف مستقر معنایش این است که آن دوستي پایدار و مستمر، 
اجر رســالت است؛ دوســتي عادي را دیگري هم دارد. »إلِاّ المَْوَدَهًْ« 
هًْ« »فيِ القُْرْبيَ«. اگر آدم دارای مودّت مستقر در اهل بیت  »المســتقِرَّ
بود، جا براي دوستي چیزي دیگر نیست. مگر انسان چند تا قلب دارد؟

یک دل، جای دو محبوب نیست
در سوره مبارکه »احزاب« فرمود بفهم  ای انسان! آن کسي که تو را 
آفرید بیش از یک دل به تو نداد و در یک دل هم بیش از دو محبوب 
ا جَعَلَ الله لرَِجُلٍ مِن قَلبَْینِ فيِ جَوْفهِِ«،]2[ این را آنکه  نمي گنجــد: »مَّ
به ما داد به ما گفت بفهم که بیش از یک دل نداري و در یک دل هم 
جاي دو تا محبوب نیســت. اگر مودّت اهل بیت آمد در دل نشســت، 
نمی شود انسان مال را دوست داشته باشد در راه آن اختلاس یا نجومي 
بکند. یا بخواهد ـ خداي ناکرده ـ راه دیگران را ببندد یا بیراهه برود که 
نمي شــود. فرمود اجر رسالت دوستي خالص صد درصد مستقر است. 
اگر دوستي مستقر آمد دیگر جا براي غیر نیست. وگرنه شما کسي را 
مي شناسید روي کره زمین که علي بن ابي طالب را بشناسد و دوست 

او نباشد؟ حسین بن علي را بشناسد و دوست او نباشد؟ ولو کافر!
بنابراین آن مودّتي که اجر رســالت است، مودّت مستقره است نه 

مودّت مستودع. مودّت مستقر جا براي غیر نمي گذارد.
اگـر دل ز یـاد تـو غافـل نشینـد

خـدنـگ بـلا بـر دلِ دل نشینـد]3[
اگــر چنانچه یک وقت این دل غافل از یــاد خدا بود، آن دل در 

واقع دل نیست. 
»دِه بــود آن نه دل که اندر وي   اســب و فلان باشــد و فلان و 
فلان«.]۴[ اگر ما مودّت مســتقره داشتیم، این دل یکسان در پیشگاه 
اهل بیت خاضع است، نه بیگانه را راه مي دهد نه پریشان اندیش است 
و نه دگراندیش اســت و مانند آن؛ این اجر رسالت است و این را ذات 
أقدس اله از همه ما خواسته است و پیغمبر)ص( هم ابلاغ کرده است 

و مؤمنان هم از همین راه هم تأمین کردند.
راه دستیابی به مودت مستقره اهل بیت)ع(

براي اینکه ما به این مودّت مســتقره برسیم دستورهاي فراواني 
دادند، گفتند عالمِ بشــوید و »طَلبَُ  العِْلمِْ  فَرِیضَهًْ«؛]۵[ اما این بین راه 
است، طریق اول است، قدم اول است. اگر کسي عالمِ شد تازه در بین 
راه اســت، به مقصد نرسیده است. فرمود این علم نردبان خوبي است: 
»وَ تلِـْـکَ الأمْثَالُ نضَْرِبهَُا للِنَّاسِ وَ مَا یعْقِلُهَا إلِاّ العَْالمُِونَ؛ و این مثل ها 
را بــرای مردم می زنیم، ولی جز اهل معرفــت و دانش در آنها تعقّل 
نمی کنند.«؛]6[. این علم نردبان اســت، آن کسي که عالم است باید با 
نردبان علم بالا برود، عاقل بشود تا محبوب و مرضي ما بشود. عاقل را 
حْمَان  هم وجود مبارک حضرت معرفي کرده که »العقل مَا عُبِدَ بهِِ الرَّ
وَ اکْتُسِبَ بهِِ الجْنان«]۷[ عقل آن است که انسان بنده خدا باشد و بتواند 
بهشت کسب بکند. هیچ کسي از آینده باخبر نیست؛ ولي برابر وعده 

الهي مردان الهي جایشان را مي بینند و مطمئن هستند.
بنابراین علم هدف نیست، علم وسیله است، نردبان است که انسان 
با علم به عقل برســد: »وَ تلِکَْ الأمْثَالُ نضَْرِبهَُا للِنَّاسِ وَ مَا یعْقِلُهَا إلِّا 
العَْالمُِونَ«. عالمِ مي تواند عاقل بشــود، غیر عالم توان آن را ندارد که 
عاقل بشــود. عقل مجموع علم و عمل است، این مجموع و این جامع 

برای انساني است که از نردبان بهره صحیح برده است.
بیانات حضرت آیت الله جوادي آملي )دام ظله( 
در جلسه درس اخلاق؛ 98/5/24 

مرکز اطلاع رسانی اسرا 
ـــــــــــــــــــــــــــــــ

]1[. شوری، 23.
]2[. احزاب، ۴.

]3[.  اشعار طبیب اصفهانی.
]۴[. سنایي، دیوان  اشعار، قصیده شماره۷۵؛ »دِه بود آن نه دل که 

اندر وي گاو و خر باشد و ضیاع و عقار«.
]۵[. کافي)ط ـ الإسلامیه(، ج 1، ص3۰.

]6[. عنکبوت، ۴3.
]۷[. کافي)ط ـ الاسلامیه(، ج1، ص11.

خوان حکمت روزهای یک شنبه منتشر می شود. 

معنی و مفهوم مودت اهل بیت)ع(

سرویس سیاسی-
سخنگوی دولت با طرح این گزاره که »اگر 
دولت اعتدال نبود« سعی کرده است که وجهه 
مثبتی از دولت و عملکردهای او را به جامعه 
القا کند درحالی که برای همگان مبرهن است 
که اتفاقاً اگر این دولت نبود؛ شاهد این همه 

مشکلات در کشور نبودیم.
علی ربیعی، ســخنگوی دولت روز گذشته به 
مناسبت آغاز هفته دولت در یادداشتی در روزنامه 
ایران با تیتر »مردم، شــما درست انتخاب کردید« 
نوشــت: »در دوران تدبیر و اعتدال بود که جنبش 
شفافیت آغاز شد. دولت، نور تازه ای بر بودجه افکند 
و همین امر در پیامد مستقیم خود مطالبات نوینی 

را دامن زد که تاکنون سابقه نداشته است.«
وی تصریــح کرد: »کافی نیســت که ما حق 
دانســتن را برای شهروندان محترم بشماریم بلکه 
به موازات آن باید امکان دسترســی شهروندان به 
اطلاعات نیز فراهم شــود. در دوره اعتدال بود که 
سیلی از نور بر تاریکخانه هایی که به بهانه تحریم در 
قلمرو دور از نظارت مردمی قرار گرفته بودند تابیده 
شــد« و »به نظر من در هیچ دوره ای مانند امروز 

شفافیت وجود نداشت.«
ربیعی با طرح این گزاره که »اگر دولت اعتدال 
نبود« عنوان کرد: »من فکر می کنم اگر این فشــار 
آمریکا در جامعه ای غیر از ایران و در غیاب دولتی 
با تدبیر رخ می داد قطعاً فاجعه های انسانی بزرگی 

به بار می آمد.«
سخنگوی دولت افزود: »از رشد اقتصادی منفی 
به مرحله تعادل رسیده ایم و آثار رشد مثبت هم به 
چشم می خورد و اتفاقاً این همان دستاورد دوم دولت 
است.« و همچنین »اگر دولت اعتدال امروز نبود همه 
اروپا و آسیای جنوب شرقی و حتی چین و روسیه 

هم متحد آمریکا بودند.«
ربیعی در انتهای مطلب خود آورد: »در دوره قبل 
با وجود تحریم های بین المللی و قطعنامه های متعدد 
شورای امنیت، در جهان تبدیل به یک جزیره شده 
بودیم. همان قطعنامه هایی که رئیس وقت دولت آنها 
را کاغذپاره می نامید و با ورود به مباحث بی حاصل 
و بی فایده تاریخی، خود را کنار نظام های پرمسئله، 
فروریخته و آتش افروز گذاشته بود. اما رأی مردم راه 
را تغییر داد. جایگاه ایران در نظام بین الملل به واسطه 
مذاکراتی که منجر به توافق بین المللی هسته ای شد، 

بهبود یافت.«
وی تأکید کرد: »به نظرم در انتخابات 92 و 96 
درست انتخاب کردیم و از اسفند 98 تا 1۴۰۰ هم 

با همین عزم و اراده باید گام برداریم.«
همچنین سیدحسین موسویان، عضو ارشد تیم 
اسبق هسته ای ایران که به گفته خودش رفیق 3۰ 
ساله وزیر خارجه است و او را جواد صدا می زند روز 
گذشته در مصاحبه با همشهری گفت: »تصور کنید 
اگر برجام هم نبود و ما در شــرایط گذشته بودیم 

آقای ترامپ پیروز می شد، بولتون در رأس شورای 
امنیت ملی آمریکا می نشست، آنگاه اتحاد آمریکا، 
اســرائیل، عربستان و امارات با پشتوانه 6 قطعنامه 
شــورای امنیت و تحریم های اجماعی بین المللی 
چقدر راحت می توانست در اجرای استراتژی تغییر 
رژیم و تجزیه ایران راحت تر باشد؛ اگر قبل از برجام 
موضوع هسته ای بود الان تحریم بین المللی نیست 
بلکه یک شکاف بین المللی ایجاد شده حتی اروپا از 

آمریکا فاصله گرفته.«
موســویان با بیان اینکــه »برجام مانع اجرای 
سیاست های تندروهای آمریکا شده است« گفت: 
»فقط یک لحظه تصور کنیــد اوباما توافق نکرده 
بود، قطعنامه ها دایر بود، ایران همچنان در فصل ۷ 
منشــور بود، ماده 3۷ و 38 و 39 و ۴۰ و ۴1 علیه 
ایران تصویب شده بود و در آستانه ماده ۴2 که مجوز 
حمله نظامی بود قرار داشتیم، حدود 1۰ سال هم 
در برابر قطعنامه های اجماعی ایستاده بودیم در این 
شرایط ترامپ، بولتون و پمپئو بر سر کار می آمدند، 
آیا چنین وضعیتی تسهیل کننده اهداف آنها علیه 
ایران نبود؟ یادتان نیست تورم ۴۰ درصد داشتیم، 
سقوط برابری ریال به دلار از 1۰۰۰ به 3۵۰۰ را؟ و 
اگر آن روند ادامه می یافت آن اتحاد نامبارک خیلی 
ســریع و راحت تر اهدافش را پیش می برد. برجام 
واقعاً مانع تحقق اهداف مثلث شــوم است چون ما 

زیر فصل ۷ نیستیم.«
حرف های مسبوق به سابقه ربیعی

گفتنی است که علی ربیعی حدود دو ماه پیش 
)12 تیر 98( در نشست شورای هماهنگی رؤسای 
مراکز روابط عمومی و اطلاع رســانی دستگاه های 
اجرایی کشــور نیز گفته بود: »معلوم نیســت اگر 
ایــن دولت نبود و اگر برجام نبود وضعیت کشــور 
الآن چگونه بود؟ اما متأسفانه چنان بازنمایی منفی 
از تصویر دولت توســط رسانه های مخالف صورت 
گرفته اســت که این نقاط مثبت همه به حاشــیه 
 رفته و صرف حمله به دولت به هدف اصلی تبدیل 

شده است«
سخنگوی دولت تأکید کرده بود: »برجام یک 
دســتاورد بزرگ بود اما این دستاورد نادیده گرفته 
می شــود. هر چیزی را بایــد در دوره تاریخی و در 
ظرف زمان خود سنجید و آثار فقدان آن را در دوره 

خود بررسی کرد.«
تناقض دولتی ها در مورد برجام

اظهارات سخنگوی دولت در مورد دستاوردهای 
برجام و توافق های هســته ای در حالی است که در 
موارد بسیاری مسئولان دستگاه دیپلماسی کشورمان 
و حتی برخی شــخصیت های مؤثر و حامی برجام 

بر اشتباه بودن و بی عایدی آن تأکید داشته اند.
محمدجواد ظریف، وزیر خارجه کشورمان در 
آذرماه 9۷ اعلام کرد: »نتایج برجام روی هواست« 
وی در بهمن ماه 9۷ در توییتر خود نوشت: »توافق 
با آمریکا، به اندازه جوهر روی کاغذ هم ارزش ندارد.«

عراقچی معاون سیاســی وزیر خارجه هم در 
آذر 9۷ در سومین سمینار همکاری های هسته ای 
ایران واتحادیه اروپا با اشاره به اینکه »مزایای برجام 
نزدیک به صفر شده است« گفته بود: »اعمال مجدد 
تحریم های آمریکا، بهره مندی ایران از مزایای برجام 

را به صفر نزدیک کرده است.«
وی همچنین در اسفند 96 در اندیشکده چتم 
هاوس انگلیس گفته بود: »ایران برجام را داستانی 
موفق نمی داند چراکه ایران از آن بهره مند نشده و 
تحریم ها برداشته نشده اســت. دلیل ساده است، 
آمریــکا تقریباً هر روز تعهداتش در برجام را نقض 
می کند و آمریکا دلیل این مســئله است که برجام 
برای ایران موفق نبوده اســت. حتی متن و کلمات 
برجام نقض شــده اند«. عراقچی پیش از این گفته 
بود: »مزایای برجام برای ایران، نزدیک به صفر شده 
اســت« وی در مرداد ماه 9۵ گفته بود: »تحریم ها 

روی کاغذ برداشته شده است.«
همچنین اســحاق جهانگیری، معــاون اول 
رئیس جمهور در بهمن 9۵ گفته بود: »اکنون بعد از 
گذشت یک سال از اجرای برجام هنوز برای جذب 
فاینانس موفق نشــده ایم.« و بسیاری از این موارد 

که می توان فهرستی بندبالایی از آن را تهیه کرد.
جنبش شفافیت یا نمایش آن؟

نکته ای که متبادر ذهن می شود این است که 
ربیعی، سخنگوی دولت در حالی از »جنبش شفافیت 
در دولت« سخن می گوید که هنوز بسیاری از مسائل 
برای افکار عمومی روشن نیست چه آنکه عملکرد 
دولت در حوزه اقتصاد مقاومتی و اسنادبالادستی و 
سیاست های کلی نظام )ابلاغی از سوی مقام معظم 
رهبری( یا مســائلی مانند دلار جهانگیری و رانت 
18۰ هزار میلیاردی و یا قراردادهای نفتی و... هنوز 

در هاله ای از ابهام قرار دارد.
جالب آنکه بعد از گذشــت قریب به 1۷ ماه از 
مصوبه ســامانه حقوق و مزایا، نه تنها این مصوبه 
عملیاتی نشــده بلکه مســئله حقوق های نجومی 
در دســتگاههای اجرایی ادامه داشته تا جایی که 
همین چند وقت پیش، مدیرعامل جوان ســازمان 
بازنشستگی کشور که فقط ۴ ماه روی کار آمده بود 
به دلیل افشــاگری درخصوص حقوق های نجومی 
و با دســتور رئیس جمهور )به گفته مشاور میعاد 

صالحی( برکنار شد!
گویا ربیعی که به تبلیغ تمام قد دولت پرداخته 
و یا موسویان که گفته است »یادتان نیست تورم ۴۰ 
درصد داشتیم، سقوط برابری ریال به دلار از 1۰۰۰ 
به 3۵۰۰ را؟« اساساً صدای مردم را نمی شنوند! و 
یا آنها هم مانند رئیس جمهور، از داخل ماشین و از 
روی قیافه ها نظرســنجی می کنند و البته توجهی 
هم به آمارهای مرکز آمار مبنی بر تورم بیش از ۴2 

درصدی ندارند!
چطور می شــود از عملکرد دولــت دفاع کرد 
درحالی که هنوز جامعه از شوک تورم و گرانی های 

چندصد درصدی خارج نشده و فریاد آه و ناله مردم و 
پیش تر از آن، صدای آژیر خطر آسیب های اجتماعی 

و فرهنگی به گوش می رسد.
کارنامه سازی برای فرار از پاسخگویی!

سخنگوی دولت »تلگرام و برجام« و حامیان و 
هواداران برجام که مرده این توافق بدفرجام را بزک 
و برای دولت، کارنامه سازی می کنند درصدد آنند 
که فرار از پاسخگویی و شانه خالی کردن از زیر بار 

مسئولیت را تبدیل به یک قاعده کنند.
هفته پیش بود که عیســی کلانتری، معاون 
رئیس جمهور و رئیس ســازمان محیط زیست در 
مصاحبه بــا روزنامه آرمان گفت: »چالش هایی که 
در دوســال اخیر در کشور وجود داشته به عملکرد 
دولت ارتباط نداشته است.« چندی پیش »محمود 
علوی« وزیر اطلاعات گفته بود: »در این شــرایط 
اقتصادی باید برای مردم توضیح داد که گرانی ها کار 
دولت نیست بلکه این دشمنان هستند که با فشار 
تحریم ها می خواهند ملت ایران را تسلیم کنند اما 

موفق نمی شوند.«
پیش از آن نیــز »محمدباقر نوبخت« معاون 
رئیس جمهور و رئیس سازمان برنامه و بودجه گفته 
بود: »درخصوص فشار اقتصادی باید بگوییم دولت 
در این خصوص قصوری نداشته و جهان با یک پدیده 

نادر به نام ترامپ مواجه شده است.«
اگر دولت اعتدال نبود

ربیعی با طرح این گزاره که »اگر دولت اعتدال 
نبود« و »اگر ما نبودیم، بدتر از این می شد!« سعی 
کرده است که وجهه مثبتی از دولت و عملکردهای 
او را بــه جامعه القا کنــد در حالیکه برای همگان 
مبرهن اســت که اتفاقاً اگر این دولت نبود؛ شاهد 
این همه مشــکلات در کشور نبودیم؛ رآکتور اراک 
بتن ریزی نمی شد؛ رشد اقتصادی مثبت بود؛ مسکن 
226 درصد گران نمی شد؛ نقدینگی ۴ برابر نمی شد؛ 
دیوار تحریم ها فروریخته بود؛ همچنین گاندو ساخته 
نمی شود و جیســون رضاییان هم از طعم آدامس 

رئیس جمهور بی اطلاع بود!
ذکر این نکته نیز ضروری اســت که آنقدر دم 
خروس این دولت بیرون زده و تشت رسوایی شان 
از بام افتاده که مدعیان اصلاحات که روزگاری تمام 
هم و غمشان پیروزی روحانی و تمام فکر و ذکرشان 
حمایت و هواداری از او بود، امروز از دولت دوازهم 

برائت می جویند!
از اینروست که می توان گفت این دست اظهارات 
که سخنگوی دولت آنها را مطرح کرده است، تناسب 
دقیقی با واقعیت های موجود در کشور ندارد و جز 
فضاسازی و شگردهای تبلیغی و تمهید و بسترسازی 
بــرای انتخابات، دلیل دیگری را نمی توان برای آن 
مفروض داشــت چه آنکه ربیعی نیز آشکارا تأکید 
کرده است: »در انتخابات 92 و 96 درست انتخاب 
کردیم و از اسفند 98 تا 1۴۰۰ هم با همین عزم و 

اراده باید گام برداریم.«

روایت عجیب دولت از كارنامه خود؛
اگر ما نبودیم، بدتر از این می شد!

ابوترابی می گوید نفتکش گریس1 که در 
جبل الطارق توقیف شــد از طریق لو رفتن 
اطلاعات آن از سوی نفوذی های وزارت نفت 
بود و از طریق همین نفوذی ها دشمن اشراف 
کامل بر روی این وزارت خانه پیدا کرده است.

ابوالفضل ابوترابی، نماینــده مردم نجف آباد و 
تیران و کرون در مجلس شورای اسلامی در گفت وگو 
با فارس گفت: از 1۷ نفــری که اداره اطلاعات در 
بحث جاسوسی اخیرا دستگیر کرد، ۵ نفر از آنها در 
وزارت خانه مهمی مشغول فعالیت بودند که این ها 
هم از مسیر دوتابعیتی و قولی که در مورد تابعیت 

داده، جذب شدند.

وی در ادامه تأکید کرد: در این شرایط حساس 
وزارت نفت پاشنه آشیل کشور است و دشمن روی 
این وزارت خانه سرمایه گذاری زیادی انجام داده است؛ 
در این 1۷ نفری هم که وزارت اطلاعات دســتگیر 
کرده، برخی از جاسوســان، اطلاعات مشتری ها و 

فروش نفت ما را به دشمن می دادند.
 ابوترابی افزود: دو پرونده ای که اخیرا برای این 
وزارت خانه باز شد یکی همان دستگاه کارتخوانی 
بود که در دفتر وزیر پیدا شــد و پرونده دیگری که 
نهاد های امنیتی آن را مطرح کردند، دســتگیری 
خانمی بــود که از طریق مدیــران نفتی اطلاعات 
مشــتریان ما در این شرایط تحریمی  را به دشمن 

می فروختند.
عضو فراکســیون ولایی مجلــس دهم عنوان 
داشــت: نفتکش گریس1 )آدریان دریا( هم که در 
جبل الطارق توقیف شد نیز از طریق لو رفتن اطلاعات 
آن از سوی نفوذی های وزارت نفت بود و از همین 
رو دشمن اشراف کامل بر روی این وزارت خانه پیدا 

کرده است.
وی ادامه داد: محکومیت چند تن از معاونین 
در پرونده کرسنت و بازگشت برخی از بازنشستگان 
که با عنوان مشاور به کار بازگشته اند و برخی از آنها 
هم جز محکومان پرونده کرسنت هستند، از دیگر 

تخلفات وزارت نفت است.

ابوترابی در ادامه گفت: نکته دیگر اسناد بسیار 
مهمــی  بود که در پروژه پــارس جنوبی فاز 11 به 
شــرکت توتال داده شد و این شرکت اسناد بسیار 
مهم و زیاد ما را با خود برد؛ جمیع این اتفاقات عاملی 

شد تا انتقاد تندی را به وزارت خانه داشته باشیم.
نماینــده مردم نجف آباد و تیــران و کرون در 
مجلس شورای اسلامی در ادامه بیان داشت: در بحث 
حذف کارت سوخت چقدر مصرف بی رویه داشتیم و 
پیش بینی می شود در روز 2۰۰ میلیارد تومان بابت 
قاچاق سوخت ضرر می بینیم؛ حذف کارت سوخت 
عاملی شد تا هم مصرف سوخت بی رویه بالا برود و 

هم قاچاق آن زیاد شود.

عضو کمیسیون قضایی مجلس:

نفوذی های وزارت نفت زمینه ساز توقیف »گریس1« بودند

جانشین وزیر دفاع گفت: امروز ایران جزء 
برتر سازنده موشک های ضد تانک  6 کشور 
اســت؛ در صورت حماقــت آمریکا و رژیم 

صهیونیستی آنها را شگفت زده می کنیم.
ســردار قاسم تقی زاده جانشــین وزیر دفاع و 
پشتیبانی نیروهای مسلح در همایش بزرگداشت 
خانواده های وزیران شــهید و خانواده های شهدای 
کارمند دیروز شنبه در دانشگاه صنعتی مالک اشتر 
برگزار شــد، اظهار داشــت: امروز بــه فضل الهی 
موشک های نقطه زن بسیار دقیق و نقطه زنی تولید 
شــده که در هدف قــرار دادن پایگاه های داعش 
همگان شــاهد توان موشــکی ما بودند.وی افزود: 
در بعد برُد موشــکی متناسب با شعاع تهدیدات تا 
18۰۰ کیلومتر موشک های بالستیک و کروز تولید 
کرده ایم که موشــک های کروز تولید ایران بسیار 
دقیق تر از موشک نمونه آمریکایی است.وی افزود: 
البته موشــک های بسیاری تولید کرده ایم که بنابر 
مصالح و ملاحظات امنیتی رسانه ای نمی شود اما در 

صورت حماقت آمریکا و رژیم صهیونیستی آنها را 
شگفت زده خواهیم کرد.جانشین وزیر دفاع با  اشاره 
به دستاوردهای این وزارتخانه در حوزه هوا، گفت: 
تاکنون جنگنده کوثر و کوثر 88 را که یکی قابلیت 
رزمی  و دیگری از قابلیت آموزشی برخوردار است را 
به تولید رسانده ایم.سردار تقی زاده ادامه داد: امروز 

ایران اسلامی جزء 6 کشور برتر سازنده موشک های 
ضد تانک است و در حوزه  تانک نیز جزء چهارمین 
کشور سازنده  تانک پیشرفته در سطح جهان هستیم؛ 
امروز  تانک »کرار« ما در برابر موشک های ضد تانک 
مقاوم است و این قابلیت بسیار مهمی است که به آن 
دست یافته ایم. وی گفت: در حوزه رزم انفرادی سلاح 

مسلسل تولید ایران نسبت به نمونه آمریکایی آن 2۰ 
درصد قدرت تخریب و دقت بیشتر دارد. در حوزه 
رادار نیز توانسته ایم رادار کاووش را که از قابلیت های 
بسیاری برخوردار است بسازیم و در سیستم پیشرفته 

پدافندی باور 3۷3 از آن استفاده می کنیم.
جانشــین وزیر دفاع با  اشاره به دستاوردهای 
کشــور در حــوزه پدافند گفت: در حــوزه پدافند 
ارتفاع پســت، از ســامانه موشکی عقاب با برد 12 
کیلومتر اســتفاده می کنیم که این سامانه هم در 
برابر جنگنده ها و پهپادها و هم در برابر موشک های 
کروز قابلیت مقابله دارد. همچنین در برد متوسط 
از موشک صیاد 2 با برد 6۰ کیلومتر و ارتفاع پروازی 
2۷ کیلومتر استفاده می کنیم.به گزارش کیهان در 
مراســم تجلیل از خانواده های وزیران و کارمندان 
شهید همچنین سردار »محمدرضا یزدی« فرمانده 
سپاه حضرت محمد رســول الله)ص( تهران بزرگ 
و ســردار »علی ســاری« مدیرکل خدمات و امور 

ایثارگران وزارت دفاع سخنرانی کردند.

سردار تقی زاده:

ایران جزء 6 كشور برتر سازنده موشک های ضدتانک است

فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
گفت: ایران سختی های تحریم را پشت سر 
گذاشته است و توانایی اداره کشور را در همه 
ابعاد دارد و  کاری خواهد کرد که همه دشمنان 

به او محتاج باشند.  
سرلشکر حسین ســلامی، در همایش سالانه 
اساتید بسیجی حوزه های علمیه قم، مشهد، تهران 
و اصفهان در مشــهد افزود:  امید بستن به دشمن 
برای حل مســائل در زیباترین تعبیر ساده اندیشی 
است و ما تا پیروزی فاصله ای نداریم  و به مردم نوید 

می دهیم که صبح پیروزی نزدیک است.
وی اضافه کرد: تحریم های دشــمنان برای ما 
یک فرصت اســت که می تواند ســبب بالندگی و 
رشد شود درحالی که دشمنان بر این تصور بودند 
که تحریم ها می تواند نظــام اقتصاد را فلج کند و 
مــا را به پای میز مذاکــره بازگرداند اما عکس این 
موضوع رخ داد. فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب 
اســلامی گفت: ایران اســلامی هرگز به  پای میز 
مذاکره نمی آید چرا که امروز  قدرتمند تر از گذشته 
اســت و این موضوع را دشــمن هم می داند از این 
رو مردم کشورمان دیگر به فراخوان های دشمنان 

جواب نمی دهند.
سلامی افزود: کار عملی ما نهضت هم افزایی و 
امید بخشی راهبردی برای برداشتن تحریم و اثرات 

آن است که بایستی از درون آغاز شود.
وی تاکید کرد: امروز تحریم ها فرصت اســت 
چرا که آن قدر که ما در فضای تحریم پیشــرفت 

کرده ایــم در فضای غیر تحریم به این پیشــرفت 
نرسیده ایم و در این مسیر کافی است که مستحکم 
باشیم.فرمانده سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: 
نسخه مذاکره و سازش برای ما نقطه سعادت نیست و 
این فرمول راه حل درستی نیست و ما باید ایستادگی 

و مقاومت کنیم. 
ســلامی افزود: هیچ گاه دشمن راه سعادت را 
برای ما باز  و برای حل مســائل کشورمان تلاش 
نمی کنــد و بر عکس به فرمولی تن می دهد که به 

ضرر و در راستای کوچک کردن ماست.
وی ادامه داد: ما با تکیه بر سه عنصر رهبری، 
مردم و اســلام که دیگران آن را ندارند در تقابل با 
دشمن ایستاده ایم و در این میان از هر نوع تهدید 
دشمنان فرصت ساخته ایم و علیه خودشان استفاده 
کرده ایم و از همین روست که آنان هرچه توطئه شوم 
را برنامه ریزی کردند به خودشان بازگشته است و 
هرچه دشمنان جنگ های نیابتی علیه مقاومت انجام 

می دهند به شکست کشیده شده است.
فرمانده سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: 
تکیه بر ظرفیت های داخلی و بسیج همه ظرفیت ها 
در مقابله با توطئه دشــمنان مورد تاکید اســت و 
مقاومت هر چه امتداد پیدا کند قدرتمند تر می شویم 
و امروز بیــش از هر زمان به مردم نیاز داریم تا به 

پیروزی کامل برسیم.
سلامی با بیان اینکه نقطه ضعف آمریکا فقدان 
رهبری است افزود: در آمریکا و غرب هرگز رهبرانی 
طلوع نکرده اند تا به سعادت انسان ها بیندیشند زیرا 

تمام فلسفه آنها ظلم و ستم است.
فرمانده سپاه پاسداران گفت: انقلاب اسلامی 
ایران هم اکنون ذهن ها را تســخیر کرده اســت و 
قلب های ما به نصرت الهی گرم شده و هم اکنون اگر 
ما هم نخواهیم این انقلاب را گسترش دهیم نفوذ 

انقلاب اسلامی در دل مردم جهان پا برجاست.
سلامی با بیان اینکه ایران اسلامی قلب تحول 
و ژئو پلتیک جهان اســلام اســت افزود: تا وقتی 
ما به فلســفه عدالت، اســلام و آزادی انســان ها 

می اندیشیم هیچ بن بستی وجود نخواهد داشت.
وی اضافه کرد: بیداری اسلامی که در دریای 
سرخ، تنگه هرمز، لبنان، سوریه، ایران، افغانستان و 
بحرین آغاز شده متوقف نخواهد شد و این بیداری 

در ذهن و روح مردم نهادینه شده است. 
فرمانده سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با اشاره 
به ائتلاف 3۰ کشور جهان علیه یمن گفت: دشمن 
با همه توان به یمن تعرض کرد اما تعرضش موفق 
نبود و هم اکنون عرصه میدان در دست یمنی هاست 
و آمریکا، عربستان و امارات نیز در آن در مانده اند. 

ســلامی افزود: قدرت موشکی یمنی ها چنان 
دقیق شده است که تمام فرودگاه ها و پالایشگاه های 
عربســتان دیگر امن نیســت و یمنی ها هیچ گاه 
به  مردم بیگناه شلیک نمی کنند درحالی که آنها 
می توانند به راحتی تمام نقاط عربســتان را هدف 

قرار دهند.
فرمانده کل سپاه پاســداران انقلاب اسلامی 
گفت: ما شاهد زوال تدریجی اما آشکار و محسوس 

تمدن غرب و در عین حال شاهد طلوع و درخشش 
خورشید اسلام هستیم. 

فرمانده کل سپاه پاسداران با بیان اینکه تمدن 
غرب در حال غروب اســت، گفت: ما شــاهد زوال 
تدریجی اما آشکار و محسوس تمدن غرب و در عین 
حال شاهد طلوع و درخشش خورشید اسلام هستیم.

وی با بیان اینکه ما با دشمنی روبه رو هستیم 
که دارای قدرت اما فاقد حکمت است، خاطرنشان 
کرد: دشمنان ما خود می گویند که رهبران آمریکا 
فاقد حکمت هستند. و امروز نیز تمام قدرت ها مثل 
انگلستان دیگر نفس ندارند در حالی که روزگاری 

خورشید در سرزمین شان غروب نمی کرد. 
فرمانده کل ســپاه پاســداران گفــت: امروز 
می دانیم امید بستن به دشمنان برای حل مسائل 
ما ساده اندیشی است و فقط باید به خدا تکیه کنیم 
زیرا دشمن هرگز در مذاکره به خواسته های ما تن 

نمی دهد. 
وی خاطرنشان کرد: وقتی از منطق مقاومت به 
مذاکره روی آورید نشانه ضعف است و وقتی دشمن 
ما را در موضع ضعف ببینید فشارها را بیشتر می کند 
پس نسخه مذاکره و سازش اصلًا راه حل مشکلات 
ما نیست و هیچ مسئله ای از ما را برطرف نمی کند. 
سلامی خاطرنشان کرد: برداشتن تحریم یعنی 
دلبسته به دشمن شدن که تاثیری ندارد چون اروپا 
نمی تواند و آمریکا اراده ای برای برداشــتن تحریم 
ندارد بنابراین باید سیاســت حذف تاثیر تحریم ها 

را دنبال کنیم 

ایران سختی های تحریم را پشت سر گذاشته است

سرویس سیاسی- 
افراطیون مدعی اصلاح طلبی و حامیان دولت در حالی مدعی اصولگرایی نمایندگان متخلف بازداشت شده 

در ارتباط با پیش فروش محصولات سایپا هستند که وی در لیست مورد حمایت دولت بوده است.
دســتگیری دو تن از نمایندگان مجلس به اتهام اخلال در بازار خودرو، مدعیان اصلاحات و طیف همســو با دولت را به 
تکاپوی تسویه حساب سیاسی انداخته است. این طیف در رسانه هایشان پس از بازداشت فریدون احمدی نماینده زنجان و 
محمد عزیزی نماینده ابهر در ارتباط با پرونده پیش فروش محصولات شرکت خودروسازی سایپا سعی دارند با سیاسی کردن 
ماجرا، این دو نماینده را به اصولگرایان نسبت دهند حال آنکه نام محمد عزیزی در لیست امید )اصلاح طلبان( بوده و سوابق 
آن با جست وجویی ساده در دسترس است. این نوع کنش ها که نشانگر استاندارد دوگانه افراطیون مدعی اصلاحات در مبارزه 

با فساد و حاکی از نگاه جناحی آنها به این مسئله فراجناحی است، البته مسبوق به سابقه است. 
از آنجا که برخورد با فساد جناح و گرایش نمی شناسد، کیهان روز گذشته با توجه به همین ضرورت و بدون جهت گیری 
خاصی در این زمینه، تیتر یک »هیچ کس از شمشیر عدالت مصون نیست حتی نمایندگان مجلس!« را بر صفحه اول خود 

نشاند و از برخورد قاطع با مفسدین بدون در نظر گرفتن مشی سیاسی حمایت و بر ادامه این روند تأکید کرد.

عضو هیئت رئیسه کمیسیون اقتصادی گفت: دولتمردان با قرار گرفتن در فضای انتخابات ترجیح می دهند 
اقداماتی انجام دهند که به نفعشان باشد و برای همین از اجرای برخی از مصوبات مجلس سر باز می زنند.

»تقی کبیری« در گفت وگو با مهر درباره اینکه چرا برغم تصویب قانون حذف یارانه دهک های بالای جامعه توســط 
مجلس، هنوز دولت در این راستا اقدام خاصی انجام نداده است، گفت: متأسفانه بسیاری از مصوبات مجلس از سوی دولت 
اجرا نمی شود که قانون حذف سه دهک بالای درآمدی از فهرست یارانه بگیران هم از این دست قوانین است که باید اجرای 

آن از طریق هیئت رئیسه مجلس به صورت جدی پیگیری شود.
وی افزود: یکی از دلایل اصلی عدم توجه دولت به این قانون آن است که دولتمردان با قرار گرفتن در فضای انتخابات 
 ترجیح می دهند اقداماتی را انجام دهند که به نفعشان باشد و آنان با نگاه به انتخابات های پیش رو از اجرای مصوبات این چنینی 
ســر باز می زنند تا در شــعارها و تبلیغاتشان بگویند که ما علی رغم تمام سختی ها و فشارهای اقتصادی یارانه مردم را قطع 
نکردیم. مجلس هم در قانون قید کرده است که صرفا یارانه ثروتمندان قطع شود نه همه مردم و چه بسا که لازم است یارانه 

نقدی اقشار پایین جامعه افزایش یابد چرا که رقم فعلی کفاف زندگی و مخارج آنان را نمی دهد.
عضو هیئت رئیســه کمیســیون اقتصادی مجلس همچنین درباره اینکه اخیرا یکی از نمایندگان گفته است که بودجه 
دستگاه های دولتی صرف پرداخت حقوق های نجومی  می شود. مجلس چه نظری در این باره دارد؟ گفت: تا زمانی که حقوق 
و مزایای مدیران و مقامات شفاف نشود، بحث حقوق نجومی و دور زدن ها و پنهان کاری ها هم پابرجاست. این روزها بسیاری 
از نجومی بگیران به راحتی قانون را دور می زنند و شاید در فیش حقوقی آنان مبالغ نجومی  دیده نشود اما آنان در قالب هایی 

چون حق مسکن، حق مأموریت، اضافه کار و پاداش مبالغ هنگفتی را دریافت و بیت المال را غارت می کنند.
کبیری در پاســخ به این ســؤال که چرا دولت برای راه اندازی ســامانه شفافیت حقوق و مزایای مدیران و مقامات تعلل 
می کند؟ افزود: شاید برای آنکه دولتمردان منافع خود را در نظر می گیرند و می دانند که اگر چنین سامانه ای راه اندازی شود، 

اولین کسانی که باید حقوقشان در فضای شیشه ای قرار گیرد خودشان هستند.

نماینده لیست امید تخلف كرد
مدعیان اصلاحات نعل وارونه زدند

عضو هیئت رئیسه کمیسیون اقتصادی: 
بسیاری از مصوبات مجلس توسط دولت اجرا نمی شود 


